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Met ruim 10.000 leden is de PVGE een van de 

grootste seniorenverenigingen in 

Zuidoost-Brabant.
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Als afsluiting van de festiviteiten ter gelegenheid van 75 jaar
PVGE en 40 jaar PVGE-Veldhoven heeft de redactiecom-
missie deze jubileumuitgave samengesteld. Een mooie en
indrukwekkende terugblik op de geschiedenis van onze
vereniging. Dank daarvoor!
 
Over de geschiedenis zal ik niet  te veel zeggen, daarvoor
is de inhoud van deze Jubileumveldpost meer dan voldoen-
de. Ik kijk vooral terug op de laatste jaren waarin de PVGE
een roerige tijd heeft meegemaakt.
 
De PVGE was tot enkele jaren geleden een grote vereniging
met circa 10.000 leden die was opgedeeld in 8 postcode-
gebieden die in de loop der jaren veranderden in zelfstan-
dige verenigingen met een eigen bestuur.  
De samenhang werd bewaakt door de Koepel, gevormd
door alle voorzitters. Deze organisatie is op dit moment
vooral faciliterend naar de verschillende verenigingen.
Helaas zijn er, om uiteenlopende redenen twee afdelingen
afgevallen en bestaat de PVGE nog slechts uit 6 deelne-
mers: Eindhoven, Veldhoven, Nuenen, Best, Waalre/Val-
kenswaard, Son en Breugel.
 
De PVGE-Veldhoven is een bloeiende vereniging die ge-
bruik maakt van de faciliteiten van de Koepel en samen-
werkt met de andere verenigingen, waardoor onze leden
kunnen deelnemen aan de activiteiten van de andere ver-
enigingen. Daardoor zijn alle clubs, lezingen, reizen etc.
van de plaatselijke verenigingen bereikbaar voor alle leden.
Een mooie verbreding van het aanbod.
 
We hebben in 2023 en 2024 uitvoerig stilgestaan bij de
jubilea van de Koepel en van Veldhoven. De Koepel vierde
het 75-jarig bestaan met een groot feest in het Parktheater
met optredens, muziek en een hapjesbuffet. Ook werd er
een symposium georganiseerd over verschillende onder-
werpen die ons als senioren, raken. Een deel van onze
leden nam hieraan deel.
 
Hier in Veldhoven deden we dat nog eens dunnetjes over
met ons eigen feestje in de Schalm. Meer dan 400 leden
genoten hierbij van de muziek van drie bands, een presen-
tatie van activiteiten uit het verleden, gelegenheid om op
de foto vastgelegd te worden en natuurlijk hapjes en
drankjes. Er werd gedanst en vooral veel gepraat en gela-
chen.

 
Wat ook nu weer duidelijk werd:  zonder actieve vrijwilligers
was dit allemaal niet mogelijk geweest. Het wordt misschien
eentonig dat ik er steeds op terugkom maar onze vrijwilligers
vormen goud en verdienen alle respect voor wat zij, zeker
in deze afgelopen periode, voor de vereniging betekend
hebben. Groot applaus!
 
Door al deze evenementen is onze naamsbekendheid sterk
toegenomen, waarbij duidelijk is geworden dat wij een
vereniging zijn voor alle senioren.
 
Namens het bestuur wens ik alle leden een mooie tijd toe
bij de PVGE en hoop dat we nog vele jaren kunnen genie-
ten van elkaars gezelschap, bij welke gelegenheid dan ook.
 

Wiel Berden, voorzitter     
In dit bewaarnummer staan we stil bij het verleden, het
heden en de toekomst van de PVGE. Wat waren zoal de
omstandigheden in 1948 die tot de oprichting van de PVGE
leidden? Hoe heeft de vereniging zich in de loop der jaren
ontwikkeld en zich aangepast aan de veranderende 
omstandigheden?
De wereld van 75 jaar geleden was niet dezelfde als de
wereld in onze moderne tijd. Maar vanuit een breder per-
spectief lijken de problemen van toen en vandaag in grote
lijnen op elkaar. Na de oorlog was er gebrek aan alles: er
was grote woningnood en de prijzen rezen de pan uit.
 
We hadden inzage in enkele historische stukken en in
bestuursverslagen van de PVGE Veldhoven vanaf 1990.
Dat gaf een inkijkje in het reilen en zeilen van onze vereni-
ging en enkele opmerkelijke gebeurtenissen.
 
Dit bewaarnummer geeft in vogelvlucht een overzicht
van belangrijke gebeurtenissen en ontwikkelingen in de
overkoepelende PVGE organisatie vanaf 1948 en de PVGE
Veldhoven vanaf 1984.  De artikelen over de PVGE-Koepel
zijn aangegeven met groene koppen en die van de PVGE
Veldhoven zijn aangegeven met blauwe koppen. 
 
Veel leesplezier, Ben Kumeling.             
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De PVGE werd in 1948 opgericht.
Dit was het jaar dat vrouwen in België
stemrecht kregen, dat door David
Ben-Gurion de nieuwe staat Israël
werd uitgeroepen en dat Gandhi werd
vermoord. 
Men was in het naoorlogse Nederland
met de wederopbouw begonnen.
Vooral gepensioneerden hadden het
moeilijk. Het was niet voor niets dat in
1947  de “Noodwet Ouderdoms-
voorziening” van Willem Drees
(de voorloper van de AOW) werd
ingevoerd.  Deze zorgde in Nederland
van 1947 tot 1957 voor de verstrekking
van een uitkering aan mannen en
alleenstaande vrouwen van 65 jaar en
ouder zonder voldoende eigen
inkomsten.
 
In de hongerwinter had iedereen zijn
spaarcentjes uitgegeven op de zwarte
markt en er waren nog nauwelijks
pensioenen. Philips had al wel een
pensioenfonds; eerst alleen voor een
selecte groep, maar vanaf 1929 voor
alle werknemers.
Omstreeks 1948 waren er vijfhonderd
mensen met een Philips-pensioen.
Zij hadden het niet slecht, maar het
was geen weelde om na de oorlog met
pensioen te zijn. Er was grote
woningnood en er was schaarste aan
alle mogelijke producten en dus
bleven de prijzen stijgen.
 
Een klein vriendenclubje van Philips--
gepensioneerden dat elkaar
regelmatig aan de biljarttafel trof,
concludeerde dat er wellicht voordeel
te behalen viel door krachten te
bundelen.
Na een aantal voorgesprekken
nodigden zij andere gepensioneerden
uit voor een bijeenkomst op 18 januari
1948. Het was een koude middag
waarop men met 38 heren in een – -
volgens overlevering – klein en onver-
warmd zaaltje aan de Boschdijk 6 in
Eindhoven bijeen kwam. Misschien
wel dankzij de kou werd men het snel
eens: in deze bijeenkomst werd de
vereniging van Philips-gepensioneer-
den opgericht, de huidige PVGE.
 

Op deze bijzondere stichtings-
vergadering werd de heer A. Troost tot
voorzitter en de heer W. Engels tot
secretaris benoemd. 
Troost sprak daar mooie woorden:
“… wij als ouderen moeten trachten de
vriendschap en offerzin weer onder de
mensen te doen leven…” en ook
“… omdat het niet zo moet zijn dat
mensen die jarenlang hebben
samengewerkt aan dit prachtige
bedrijf, elkaar op straat zonder groeten
voorbijgaan …”.
Velen lieten in de daarop volgende
maanden blijken het helemaal met
hem, en dus ook met het doel van de
vereniging, eens te zijn en meldden
zich aan als lid.

In diezelfde oprichtingsmaand zocht
het kersverse bestuur contact met
Philips. Het gesprek met de Sociaal
Economische Afdeling verliep veel
beter dan ze van tevoren hadden ge-
dacht: men kreeg een toezegging voor
een jaarlijkse financiële ondersteuning
van twee gulden per lid. In een latere
fase werden nog extra bijdragen ver-
strekt.
Hiermee kon de vereniging speciale
aandacht aan weduwen en wezen
geven, onder meer door voor de
kinderen reisjes en sinterklaasfeesten
te organiseren. Ook de contacten met
de directie van de pensioenfondsen
(je had toen pensioenfondsen A en B)
verliepen uitstekend: de pensioen-
uitkeringen werden verhoogd. Ook in
de daaropvolgende jaren zijn er steeds
goede contacten met Philips geweest,
die vaak tot belangrijke resultaten
hebben geleid.
In dat eerste jaar moest veel werk
worden verzet. Het vriendenclubje
moest worden omgebouwd tot een
heuse vereniging. Er werd veel tijd
besteed aan betere huisvesting voor
ouderen in de tijd van
woningschaarste. Er was na de oorlog
in Nederland een tekort van 300 dui-
zend woningen, terwijl er nog geen tien
miljoen Nederlanders waren. Tevens
ging het bestuur bij allerlei bedrijven en
organisaties kortingen voor PVGE
leden bedingen.
Belangrijke levensmiddelen waren
nog steeds op de bon, alhoewel de
rantsoenen wel waren verruimd. Voor-
al vlees was erg schaars en het was
voor veel mensen steeds opnieuw een
groot probleem om voldoende

brandstof (toen voornamelijk kolen)
te kunnen aanschaffen.
Al snel organiseerde de vereniging
verschillende clubs - onder meer biljar-
ten, reizen, kaarten, en handwerken.
Ook werd in enkele Eindhovense
wijken een organisatie opgezet om
persoonlijke contacten te kunnen
onderhouden met leden die daaraan
behoefte hadden. Er was geen gebrek
aan ideeën en aan enthousiasme bij
de leden. Dat men een dans- en een
rokersclub (toen rookte nog 90% van
de mannen) niet van de grond kreeg,
kwam niet door een gebrek aan be-
langstelling, maar doordat men geen
geschikte ruimte kon vinden.

Uit oude archieven is een mooi verhaal
over een verenigingsvlag opgetekend.
 
Voor het éénjarig bestaan op
18 januari 1949 werd er een commissie
benoemd die het ontwerp en de
productie van de PVGE vlag zou gaan
begeleiden. Het ontwerp werd pas eind
1948 aan de verenigingsvergadering
getoond maar toen was het te laat om
de vlag in een maand te produceren.
Men heeft het ontwerp met de
prominente Philips Lichttoren
nagetekend en een papieren vlag met
draagstok in de feestzaal opgesteld.
Medio 1949 was het dundoek gereed,
en de leverancier vroeg vijfhonderd
gulden.
Er was slechts driehonderd zestig
gulden in kas en er moest toen een
extra bijdrage aan de leden worden
gevraagd.
Men vond dat er ook vlaggendragers
moesten zijn, maar niemand meldde
zich. Na enig overleg werd bekend
gemaakt dat de dragers twee gulden
vijftig per keer zouden krijgen. Toen
meldden zich twee leden. De vlag
bleek weinig gebruikt te worden want
iedere keer moest er ook toestemming
van de politie worden gevraagd.
In 1960 werd het gebruik van de vlag
afgeschaft en men heeft hem laten
inlijsten en op kantoor opgehangen…

4 De Veldpost



5Jubileum uitgave PVGE-V



Op 14 juni 1949 meldde zich een
negentigjarige als lid. De reglementen
hadden daar niet in voorzien.
Men voorzag onkosten die voor het lid
bij overlijden gemaakt zouden moeten
worden en die niet door de door hem
betaalde contributie gedekt werden:
een vlaggendrager voor twee gulden
vijftig, heilige missen à vijfentwintig
gulden en een krans van nog eens
vijfentwintig gulden. Dit vond men niet
terecht. De man kon slechts als lid
worden geaccepteerd als hij zijn
contributie van zijn vijfenzestigste
verjaardag af alsnog zou betalen. Het
verhaal vertelt niet of hij hier op in is
gegaan…

In maart 1949 werd het vijfhonderdste
lid geregistreerd. Op de ledenvergade-
ring werd voorspeld dat men zou kun-
nen uitgroeien tot een club van wel
achthonderd leden! De toekomst voor-
spellen was toen ook al moeilijk…
Kort daarna begon de geweldige
expansie van Philips, met, na enige
vertraging, ook de groei van het aantal
gepensioneerden. In 1970 stonden er
3057 leden op de ledenlijst.
 
De mogelijkheden voor het bestuur
waren beperkt: vergaderen gebeurde
bij de bestuursleden thuis. Wanneer de
gezelschappen te groot werden kon
men een enkele keer terecht in de aula
van de kleuterschool aan de
Mathildelaan, naast het Philips
Ontspannings Centrum (POC).
Dankzij bemiddeling van Philips kreeg
de PVGE in 1968 een eigen kantoortje
aan de Metiuslaan 125. In 1971 kreeg
men meer ruimte in de Henriëttestraat
47 in Eindhoven.
Veel registraties werden toen nog met
de vulpen genoteerd. Om dat te
veranderen is Jonkheer van Riemsdijk
persoonlijk een typemachine komen
brengen.

De heer Dr. Ir. Frits Philips was van
1948 tot zijn overlijden in 2005
beschermheer van de PVGE.
Samen met Jonkheer Van Riemsdijk
heeft hij altijd serieuze interesse voor
de PVGE getoond. Eenmaal per jaar
maakten de heren tijd vrij om van het
bestuur te horen hoe de vereniging
zich ontwikkelde en wat zoal de
problemen waren. Zelden werden in
die gesprekken toezeggingen gedaan,
maar meerdere malen bleken de
besproken problemen later toch op de
een of andere wijze oplosbaar te zijn.
Geleidelijk aan is de band met de
Philips-top afstandelijker geworden.
 
De gevolgen van een ingrijpen van Van
Riemsdijk, die in 1971 Frits Philips was
opgevolgd, zijn tot op de dag van
vandaag zichtbaar. In de Centrale
Ondernemingsraadvergadering
bepleitte hij dat er nog eens goed
nagedacht moest worden hoe mensen
binnen het bedrijf voorbereid moesten
worden op hun pensioen en welke
nazorg de onderneming aan
gepensioneerden moest verlenen.
 
Dit heeft er toe geleid dat de PVGE ook
opengesteld moest worden voor
gepensioneerden van buiten Philips.
Ook de naam PVGE werd aangepast
tot PVGE e.o. (en omstreken) om aan
te geven dat men zich voortaan met de
Eindhovense regio zou gaan
bemoeien.

De werkzaamheden met betrekking tot
het pensioenfonds en het IAK werden
overgedragen aan de opgerichte FPVG,
Federatie van Philips Verenigingen
van Gepensioneerden, kortweg: de
Federatie.

Dankzij de groei van het aantal leden
en de door Philips in gang gezette
veranderingen kreeg de PVGE meer
betekenis. In 1979 verhuisde de PVGE
naar de Mathildelaan 79. De plek van
de vroegere kleuterschool had meer
ruimte te bieden. De kleuterschool
werd omgebouwd tot een  ontmoe-
tingsgebouw en kreeg de naam “de
Schouw”.
De naam van het gebouw werd later
ook aan het huisblad van de PVGE
gegeven.

Het duurde nog tot 1980 voordat de
PVGE door de gemeente Eindhoven
werd erkend als ouderenbond en in
aanmerking kwam voor subsidie. Het
bestuur van de toenmalige PVGE wist
in Eindhoven een stevige positie te
verkrijgen door reguliere contacten
met de wethouder voor ouderenbeleid,
de stichting Bejaardenwerk Eindhoven
en het Overleg Bonden voor Ouderen.
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Vaak bestond zo’n reis uit een rondrit,
onderbroken door een bezoek aan een
Philipsvestiging. In 1959 gingen
bijvoorbeeld negentien bussen naar de
fabriek in Roosendaal. Later kwamen
stadjes en mooie landschappen meer
in trek. Zo ging men in 1968 met
35 bussen  voor 1542 leden naar
Zuid-Limburg.
De kaartverkoop was in die tijd een
belevenis: dat gebeurde op één vast
moment. Dan stonden alle belang-
stellenden in een rij om te boeken en
meteen af te rekenen. Dit was een
markant ontmoetingsmoment.
Gedurende een aantal jaren werden er
ook reisjes georganiseerd voor
kinderen van overleden Philips
werknemers. Samen met hun moeders
bezochten de circa 150 kinderen
bijvoorbeeld de Efteling, gingen naar
een speeltuin in Tegelen of naar het
Eurostrand in Westerhoven.
 
De reisdoelen werden gevarieerder: er
kwamen ook meerdaagse reizen met
soms veraf gelegen bestemmingen en
er kwam meer aandacht voor luxe en
kwaliteit van het gebodene.

Er waren reisdagen waarop karavanen
van vijf bussen in file reden. Later
werden de reizen over meerdere
dagen gespreid. Ook de administratie
werd vernieuwd en de “kaartjeshalers”
hoefden niet meer in een rij op hun
beurt te gaan staan wachten.
 
De eerste echte reis ging naar
Luxemburg en tegenwoordig zijn er
reizen naar andere (Europese)
bestemmingen in het aanbod. Jaarlijks
zijn er ook reizen voor leden die minder
mobiel zijn en kunnen rollators en/of
rolstoelen mee.
In 1991 werd in het kader van de
feestelijkheden rond het 100-jarig
bestaan van Philips een bezoek aan
de Efteling georganiseerd. Met 24
bussen en politiebegeleiding ging men
naar een grote tent, waar ook Frits
Philips aanwezig was. Op de terugweg
moest een extra bus gecharterd
worden omdat vijftien leden niet op tijd
terug waren…
 
Tegenwoordig zijn er voor iedereen
meer reismogelijkheden, maar velen
vinden het gemakkelijk wanneer alles
geregeld en begeleid wordt om met
vertrouwde leden op stap te gaan. In
2007 organiseerde het reisbureau 31
verschillende reizen voor 1700 leden.
Inmiddels hebben alle
lokale verenigingen een reisgroep.
Deze organiseerden in 2007 56 reizen
voor 2900 personen.

In 2002 werd een aparte groep “Kunst
en Cultuur” opgericht. De eerste
proefreis was naar het Bonnefanten
museum en de Sint Servaaskerk in
Maastricht. Daarna werden er zes à
zeven evenementen per jaar
georganiseerd, waaronder het regelen
van kaarten voor vierhonderd plaatsen
in het Muziekcentrum in Eindhoven.
Tegenwoordig worden er lezingen
over kunst, cultuur, natuur, reizen en
historie door de lokale afdelingen ge-
houden.
In 2023 werd in Veldhoven de Kunst -
en Cultuurcommissie nieuw leven in-
geblazen. Aan het eind van de vorige
eeuw was er een reislustige groep die
zich "de Trippers" noemde. Men orga-
niseerde bezoeken aan musea en
theaters. Bij de bezoeken was vaak
een gids aanwezig. Dat was een echte
meerwaarde van deze trips.
In Veldhoven heet de nieuwe commis-
sie dan ook  "de Trippers 2.0".In 1948 is de vereniging begonnen met

38 leden en dat aantal is in 2023
gegroeid tot circa 8000. De PVGE is
een van de grotere ouderenverenigin-
gen in Noord-Brabant. De toelatings-
criteria zijn in de loop der tijd aange-
past.
Aanvankelijk moest je bij Philips
pensioenrechten hebben opgebouwd.
Deze voorwaarde is in 1980 komen te

Op 15 december 1949 kreeg de
vereniging een eigen reisbureau. Voor
vrijwel iedereen waren in die tijd de
mogelijkheden om te reizen zeer
beperkt en er was veel belangstelling
voor deze activiteit. In de eerste jaren
werden twee reizen per jaar
georganiseerd: in mei een “kleine reis”
en in juni een “grote reis”. Beide waren
ééndaagse reizen en de deelnemers
aan de grote reis kregen behalve de
koffietafel ook nog een diner
aangeboden. Je moest wel lid zijn van
de “reisvereniging”. Dankzij bijdragen
van onder meer Philips waren de
kosten laag: in 1959 werd twee gulden
vijftig per persoon gevraagd en
echtparen kregen een reductie.

vervallen en nu kan iedereen die zich
hiertoe aangetrokken voelt, lid worden
van een lokale vereniging. Gestart als
mannenclub zijn er nu zelfs meer
vrouwen dan mannen lid.
 
Vanaf de jaren '90 hebben de reorga-
nisaties van Philips geresulteerd in een
afname van Philips-gepensioneerden
en een toename van senioren van
andere bedrijven. Het overige deel
heeft tegenwoordig een ander arbeids-
verleden. De werving van nieuwe
leden staat hoog op de agenda van het
bestuur. Gelukkig heeft de vereniging
veel interessants te bieden en zijn er
mogelijkheden voor verdere groei.
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Vanaf 1983 is er structureel meer
aandacht besteed aan de buurge-
meenten. Op 1 januari 1984 werden de
afdelingen Aalst-Waalre, Geldrop, Son
en Breugel en Veldhoven opgericht. In
1994 kwam de gemeente Nuenen van
de grond. Deze afdelingen hadden
toen nog geen juridische zelfstandig-
heid. De niet tot deze afdelingen
behorende leden, of ze nou in
Eindhoven of elders woonden, vielen
rechtstreeks onder de centrale PVGE.
Vijftien jaar later, in 1994, werd het
gebouw aan de Mathildelaan gesloopt
en moest de PVGE wederom verhui-
zen: het werd de Bomansplaats in-
 Eindhoven.

In de negentiger jaren is de rol van de
afdelingen versterkt.
De toen bestaande afdelingen kregen
de namen: Aalst-Waalre-
Valkenswaard, Geldrop-Mierlo en
Heeze-Leende, Nuenen c.a., Son-
en-Breugel e.o. en Veldhoven e.o.
Sinds 1999 zijn de voorzitters van deze
vijf afdelingen deel gaan uitmaken van
het verenigingsbestuur.
In 2000 werden ook de Eindhovense
leden ondergebracht in een eigen
PVGE afdeling Eindhoven. Deze
verzelfstandiging was niet eenvoudig:
het ledental was groot en er was een
verwevenheid met de activiteiten en
bezittingen van de vereniging. Dit is
pas gelukt na vele moeizame en soms
emotionele discussies,

maar door de tijd te nemen en te luis-
teren naar adviezen van buitenstaan-
ders is toch voor alle problemen een
oplossing gevonden. In 2001 is ook
nog de afdeling Best e.o. opgericht en
in 2009 de afdeling Helmond.

De regionale verenigingen kregen
meer zelfstandigheid en dit proces
kreeg op 17 mei 2006 een formele
afronding.
Zaken die men moest overwegen
waren onder andere:

•   Wat te doen met centrale clubs
•   Wat te doen met het centrale

reisbureau
•   Hoe gaan we de belangenbehar-

tiging organiseren
•   Blijft het clubblad “de Schouw”
•   Blijven de jaarlijkse contact-

bijeenkomsten
•   Hoe moeten we de financiën

splitsen
•   Wat gebeurt er met leden die bij

geen enkele afdeling horen
 
De vereniging en afdelingen kregen
nieuwe statuten en huishoudelijke
reglementen. Deze zijn openbaar en in
te zien op de website.
 
Vanaf dat moment bestaat de PVGE
tot 2023 uit acht zelfstandige vereni-
gingen, die voor bovenregionale zaken
overkoepeld worden door de hoofdver-
eniging.
De naam PVGE e.o. werd toen weer
vervangen door PVGE.
Ook werden de communicatie-
mogelijkheden uitgebreid met een
eigen website www.pvge.nl.
 
Er was een aantal gevolgen van de
reorganisatie: in 2002 is gestopt met
de organisatie van jaarlijkse contact-
bijeenkomsten: de feestelijke bijeen-
komsten voor alle leden van de PVGE.
Voortaan werden de bijeenkomsten
per vereniging gehouden.
 
Een ander voorbeeld is de algemene
ledenvergadering: deze is in 2007
vervangen door de Verenigingsraad.
Deze wordt gevormd door de bestuurs-
leden plus de daartoe aangewezen
leden naar rato van het aantal leden
van de verenigingen.

De bijeenkomsten van de Verenigings-
raad worden vooraf aangekondigd en
zijn openbaar. Dankzij deze aanpas-
singen is de PVGE een sterke organi-
satie, aantrekkelijk voor senioren, on-
geacht hun achtergrond.
De PVGE verenigingen in de regio
hebben nu jaarlijks hun eigen
algemene ledenvergadernig.

Zodra de vereniging enige omvang
begon te krijgen communiceerde het
bestuur met de leden via een onregel-
matig verschijnend mededelingen-
blad. Vanaf december 1981 kreeg dit
blad de naam van het gebouw waarin
het gemaakt werd en heette het “de
Schouw”.
 
De Schouw verscheen vier maal per
jaar en bestond meestal uit maar een
paar pagina’s. Het kreeg al snel een
vast format: eerst een tweekoloms en
later een driekoloms lay-out.
 
Het blad werd door het hoofdbestuur
gemaakt. Piet Brouwers heeft dit acht
jaar op zich genomen en hij verhoogde
de frequentie naar zesmaal per jaar.
 
In 1999 kreeg het blad een redactie-
team en het aantal pagina’s is daarna
gestegen. Tot 2007 bevatte het blad
voornamelijk Eindhovens nieuws en
kreeg daarna een eigen kroniek.
 
Ook de lokale verenigingen kregen
hun eigen kronieken. In Veldhoven
heet het blad “de Veldpost”, en in Best
“Actief”.
 
De laatste editie van de Schouw is in
2023 verschenen. De lokale verenigin-
gen nemen sindsdien de communica-
tievoorziening voor hun rekening. Ac-
tueel nieuws voor alle leden wordt nu
op de website gezet en bekend ge-
maakt via een e-mail Nieuwsflits.
Naast de lokale Nieuwsflits is er de
Koepel Nieuwsflits.
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In het jubileumnummer van de Schouw
op 18 januari 1988 schreef
Dr. Ir. F.J. Philips het voorwoord:
 
“Bij het jubileum van de Vereniging van
Gepensioneerden wil ik aan mijn
hartelijke gelukwensen nog enige
gedachten toevoegen.
 
Het Philips’ Pensioenfonds is van nog
oudere datum. Mijn oom Gerard en
mijn vader Anton Philips hebben altijd
veel van hun medewerkers gevraagd,
maar zij gaven altijd zelf het voorbeeld. 
 
Na jaren van hard werken moest, naar
hun inzicht, echter ook iets gedaan
worden aan een voorziening voor
eventuele weduwen en wezen en een
gegarandeerde pensioenuitkering.
 
 
Toen in 1912 de firma omgezet werd
in een Naamloze Vennootschap, werd
tevens de grondslag gelegd voor een
pensioenfonds. In die tijd werd vijftien
procent van de winst, bestemd voor de
belangen van het personeel, steeds
gebruikt voor de pensioenopbouw.
In die jaren was Philips trouwens een
van de weinige bedrijven die over een
pensioenfonds beschikte, zodat men
niet was aangewezen op steun van
kinderen, ook al omdat er toen nog
geen AOW bestond.
 
Nu velen zich verenigd hebben in deze
jubilerende vereniging is de
mogelijkheid geschapen elkaar van tijd
tot tijd te zien en de vriendschaps-
banden, die tijdens het werken bij
Philips zijn gesmeed, te continueren.  
Doordat jaren geleden de Vereniging
voor Gepensioneerden zich óók heeft
opengesteld voor gepensioneerden
van andere bedrijven, wordt de
gezamenlijke taak, de belangen van
nog méér mensen te behartigen, nóg
belangrijker.
 
Ik mag het bestuur nogmaals compli-
menteren met wat het voor ons allen
organiseert. Dat een gepensioneerde
niet, zoals men vroeger wel zei, het
leven van een rustige rentenier gaat
leiden, maar nog volop in het leven kan
staan, met actieve belangstelling voor
wat in stad en land gebeurt...”

Op 20 mei 1998 werd het gouden
jubileum gevierd met een groot feest
in Koningshof in Veldhoven.
Ongeveer drieduizend leden genoten
op die zomerse lentedag van een ge-
varieerd programma van revue, mu-
ziek, dans, toneel, zang en theater en
deden zich tegoed aan een feestelijke
maaltijd.

De jubileumcommissie had een zestig-
tal vrijwilligers bereid gevonden assis-
tentie te verlenen. Kort na het middag-
uur ontstond er een enorme verkeers-
chaos, maar de politie en handige
parkeergidsen zorgden ervoor dat ie-
dereen uiteindelijk kon deelnemen.
 
De feestgangers kregen een deelne-
merskaart toegestuurd. Dit was het
toegangsbewijs en het programma-
overzicht van die feestdag.
 
Tevens waren vijf consumptiebonnen
bijgesloten, waaronder een voor de
maaltijd.  Deze feestmaaltijd bleek een
grote logistieke operatie en werd in drie
groepen van duizend personen geno-
ten. Het was niet alleen overdadig,
maar vooral smakelijk en plezierig
opgedist.
 
De terugreis van alle feestgangers was
weer een logistieke operatie. Gelukkig
konden de verkeersleiders alles keurig
in goede banen leiden...

In 2008 bestond de PVGE zestig jaar
en men had de draaiboeken voor weer
een jubileumviering al klaar liggen.

De centrale jubileumviering was van
10 -17 uur in het Evoluon. Er was een
seniorenbeurs georganiseerd voor alle
senioren uit de regio. Bedrijven belicht-
ten onderwerpen die de interesse
hebben van senioren, zoals vrijetijds-
besteding, reizen, financiële dienstver-
lening.
 
Leden van de PVGE hadden gratis
toegang op vertoon van de lidmaat-
schapskaart. De normale toegangs-
prijs was vier euro per persoon, maar
met een bon uit het ED kon je 50%
korting krijgen.

In 1998 en 2008 werden in het Evoluon
twee symposia georganiseerd als on-
derdeel van het 50- en 60-jarig jubile-
umprogramma. De lezingen werden
goed bezocht door de leden, maar ook
door andere organisaties. 
Dankzij deze activiteit heeft de PVGE
meer waardering gekregen voor haar
werk op  het gebied van belangenbe-
hartiging. 
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De vereniging werd opgericht met het
doel om door bundeling van krachten
en door het effectief benutten van be-
schikbare kennis en mogelijkheden,
nuttige zaken met elkaar te bereiken. 
In de afgelopen 75 jaar is de wereld
enorm veranderd. De gepensioneerde
van nu is niet dezelfde als die van
destijds. De behoeften zijn in de jaren
sterk veranderd en de wijzen waarop
belangen kunnen worden behartigd
zijn eveneens gewijzigd.
De aandacht ligt nu meer dan toen op
welzijn, wonen en zorg.
 
Samen met de KBO wil de PVGE de
stem van de senioren laten horen,
zowel in de gemeentes als op provin-
ciaal niveau.
Belangenbehartiging is meer dan het
alleen beïnvloeden van het overheids-
beleid. Ook houdt de PVGE zich bezig
met zaken als:

•   het kritisch volgen van ontwikke-
lingen op het gebied van pensi-
oenen en de AOW

•   het realiseren dat MyShop (de
voormalige Philips-personeels-
winkel) is opengesteld voor alle
PVGE-leden

•   het onderhandelen met bedrijven
en organisaties over kortingen
voor de leden.

 
Op het gebied van Individuele onder-
steuning geeft de PVGE Cliënten-
advies, Hulp bij Belastingaangifte
(HUBA) en informatie via de website.
Naast bovengenoemde belangenbe-
hartiging is veel geïnvesteerd in edu-
catieve activiteiten. Het zijn juist deze
activiteiten waardoor de PVGE voor
veel mensen aantrekkelijk is.

In 2023 is de afdeling Geldrop-Heeze--
Leende en in 2024 is de afdeling Hel-
mond opgehouden te bestaan door
een gebrek aan vrijwilligers en be-
stuurders.
Er zijn nu zes regionale afdelingen die
clubs hebben waar leden met dezelfde
interesse elkaar ontmoeten en samen
hun hobby uitoefenen. In totaal zijn er
zo’n 130 clubs actief: van fotografie tot
koken en van gymnastiek tot Nordic
walking.
 
De doelen van de PVGE van toen
maken nog steeds deel uit van de
missie van de huidige zes regionale
verenigingen, die zijn verenigd in de
PVGE Koepel. Een legertje vrijwilligers
zorgt dat de leden elkaar kunnen blij-
ven ontmoeten bij binnen- en buiten-
activiteiten.
Deze vrijwilligers dragen de vereniging
en bezorgen de leden vele fijne
momenten. Vrijwilligers zijn altijd van
harte welkom!
 
Veel mensen worden lid van de PVGE
wanneer men een nieuwe levensfase
ingaat. Er is behoefte aan nieuw soci-
aal contact: elkaar ontmoeten bij
gezamenlijke interesses.
 
Uit een enquête kwamen de volgende
redenen om lid te worden van de
PVGE:

•   met anderen van het leven genie-
ten.  bijvoorbeeld samen gezond
blijven bewegen

•   samen je talenten verder
ontwikkelen in vele creatieve en
hobbyclubs: van schilderen tot
motorrijden, van koken tot
musiceren, van bridgen tot
fotograferen en vele andere
activiteiten

•   nieuwe mensen leren kennen
(“zoek een maatje”) en werken
aan het uitbreiden van je netwerk

•   veel gezellige uitjes op allerlei
gebied. Musea bezoeken, samen
uit eten, theaters bezoeken, een
dagje reizen, buitenlandse reizen

•   nieuwe uitdagingen zoatls het
oppakken van vrijwilligerswerk.

•   Voor anderen op de bres staan
als cliëntondersteuner WMO of
helper bij belastingaangiften

•   Kortingen bij veel bedrijven en
winkeliers in de regio zoals     
Philips-producten kopen bij My-
shop tegen personeelsprijzen.

De PVGE van nu is een andere
vereniging dan 75 jaar geleden.
De vereniging heeft zich in de jaren
aangepast aan de veranderende
wensen en interesses van de eigen
leden, en aan de veranderende
maatschappij en wetgeving
(bijvoorbeeld privacy regels).
 
Er zijn veel clubs gestart en sommige
ook weer gestopt. 75 jaar geleden
waren er bijvoorbeeld nog geen com-
puters of digitale camera’s. En een
rokersclub heeft tegenwoordig echt
geen draagvlak meer.
De leeftijd van PVGE-leden kan
variëren van 50 -100 jaar. Senioren
van 50 - 80 jaar kunnen tegenwoordig
goed voor zichzelf opkomen.
Dat betekent dat de belangen-
behartiging voor deze categorie
minder aandacht dan vroeger heeft
gekregen. In de leeftijdscategorie
boven de 80 jaar is er juist weer meer
behoefte aan ondersteuning. Hier is
voor de PVGE een belangrijke rol
weggelegd.
 
De PVGE is en blijft een dynamische
vereniging. Als een aantal leden een
nieuwe club wil oprichten, krijgen ze
daarbij alle hulp. Er is veel kennis over
hoe je dat moet doen. Praktische
zaken moeten worden geregeld, onder
andere een plek om de hobby uit te
oefenen, de financiën en publicaties in
de Veldpost of op de website. Voor de
coördinator is er een vast aanspreek-
punt vanuit het bestuur om alles in
goede banen te leiden.
 
Een vereniging wordt door haar leden
gedragen. Voor de organisatie van alle
activiteiten is de inzet van vrijwilligers
essentieel. Ze zijn het ‘goud’ van onze
vereniging en de PVGE is trots op haar
coördinatoren, bestuurders en
organisatoren.
Met de inzet van voldoende vrijwilligers
blijft de PVGE ook in de toekomst een
levensvatbare vereniging en hét
ontmoetingsplatform voor senioren uit
de hele regio Eindhoven!
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Op woensdag 31 mei 2023, om kwart
voor één, gaan de deuren van het
Parktheater open en stromen de be-
zoekers naar binnen. Leden uit de hele
regio Eindhoven hebben zich inge-
schreven voor het feest dat wordt ge-
houden ter gelegenheid van het 75-ja-
rig bestaan van de PVGE.

Bij de ingang van het Parktheater
worden de feestvierders hartelijk wel-
kom geheten door twee dames van de
organiserende werkgroep. Op de eer-
ste ring kan men bij de stands van de
PVGE informatie krijgen over de loka-
le verenigingen en de overkoepelende
organisatie.
Op de tweede ring zijn er enkele bars
waar koffie, thee en drankjes kunnen
worden gehaald. Hier is ook een kleine
beurs met verschillende dienstverle-
nende stands zoals een hoveniersbe-
drijf voor tuin- en bomenonderhoud,
“Saar aan huis” voor mantelzorg on-
dersteuning, een relax massage om de
stramme spieren weer soepel te krij-
gen en het Philips Museum met toe-
gangskorting voor de PVGE leden.

Het feest kan beginnen
 
De grote Hertog Jan zaal stroomt he-
lemaal vol en klokslag half twee opent
Mari Vervaart, de voorzitter van de
PVGE Koepel, de middag. Hij is ver-
heugd over de aanwezigheid van zo-
veel PVGE leden. Hij feliciteert alle
aanwezigen met dit 75-jarig bestaan
want, zo zegt hij:

“de PVGE dat bent u. De PVGE be-
staat immers uit een groot aantal vrij-
willigers die hun uiterste best doen om
aantrekkelijke en nuttige activiteiten te
organiseren én uit mensen die hiervan
genieten. Hij memoreert dat de PVGE
in 1948 is gestart als een biljartclub
maar “daar is het gelukkig niet bij ge-
bleven" zo zegt spreker. Sinds jaar en
dag organiseren de vele vrijwilligers
van de plaatselijke verenigingen heel
veel activiteiten die op een grote be-
langstelling mogen rekenen. Petje af
voor deze vrijwilligers, want samen
houden ze ruim 130 clubs in de lucht.
En dan heb ik het nog niet eens over
het organiseren van evenementen,
reizen en de inzet van de vertrouwens-
personen. Al die activiteiten zijn wat mij
betreft topprestaties!”
 
Dank aan alle vrijwilligers
 
Mari Vervaart vervolgt: “Ook het orga-
niseren van een dag als vandaag is wat
mij betreft een topprestatie. Een aantal
teams van vrijwilligers heeft zich ‘uit de
naad gewerkt’ om u een feestelijke
bijeenkomst te bezorgen. Graag wil ik
dan ook hierbij alle vrijwilligers bedan-
ken, in het bijzonder de leden van de
‘werkgroep Jubileum 75’.  De PVGE
kan de activiteiten alleen maar conti-
nueren als er voldoende vrijwilligers
beschikbaar blijven om de vele clubs
en evenementen te organiseren.
Graag doe ik een beroep op u om u
aan te melden als vrijwilliger want vele
handen maken licht werk. En de intro-
ducees nodig ik graag uit om lid te
worden want u kunt vandaag beleven
wat PVGE is.”
 
Mari beëindigt zijn speech met: “Het
motto van PVGE is ‘samen actief’, ik
stel voor dat we dit ook de komende
jaren in de praktijk brengen. Met de
onmisbare steun van de dames van het
Secretariaat Petra en Anne moet dat
volgens mij lukken. Ik wens u namens
de organisatoren en de bestuursleden
voor vandaag een aangenaam samen-
zijn”.
Daarna wordt Wim Daniëls als spreek-

stalmeester voor vandaag geintrodu-
ceerd.
Wim Daniëls, een meester in het
vertellen
Wim Daniëls heeft zijn huiswerk goed
gedaan. Hij onthulde ook meteen zijn
geheime bron waar hij, 75 jaar terug in
de tijd, gevonden had hoe de PVGE
was ontstaan. Hij gaf een mooi beeld
van de geschiedenis van het Philips-
bedrijf waaruit de PVGE is voortgeko-
men. En werd vanuit de zaal onder-
steund met wat extra feiten en wetens-
waardigheden. Wim is een meester in
het vertellen en de lachsalvo’s waren
niet van de lucht. Niet alleen de historie
van Philips en de PVGE maar ook het
tijdsbeeld dat in de loop van de 75 jaar
helemaal is veranderd. “Weet u nog,”
en daar had hij een foto bij, “hoe wij
onze eerste vakantiedagen en zonda-
gen doorbrachten? Bermtoerisme
heette dat. Met klapstoeltjes en een
klaptafeltje met boterhammen en ther-
mosflessen gezellig in het gras langs
de autowegen kijken naar de voorbij
rijdende auto’s.” Hilarisch! We kunnen
ons dat nu bijna niet meer voorstellen:
zittend langs de A2 bijvoorbeeld. Zo
bracht Wim nog een aantal voorbeel-
den uit vervlogen dagen in beeld op
zijn eigen gevatte en grappige wijze. 

 
Trio Particolare, een verrassend
optreden
Het volgende optreden was bariton
Peter Lusse, sopraan Judith Kamer-
man en pianist Frans van Tuijl met hun
voorstelling “Trio Particolare”. Zij
brachten liederen van Schubert, uit
opera’s La Bohème en Don Giovanni,
maar ook het wat lichtere genre uit
Operettes. Leuk om te zien dat Peter
Lusse, die we van vroegere TV-series
kennen, een nieuwe passie heeft.
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Optreden van PVGE clubs in de
pauze
In de pauze was er ook van alles te
beleven onder het genot van drankjes.
De standhouders van de beurs hadden
veel belangstellenden. De Line Dance
Groep ‘The Country Jewels’ van PVGE
Nuenen gaven een optreden. Ook de
groep ‘Bewegen met Thai Chi’ van
PVGE Eindhoven gaf een demonstra-
tie. Voor beide clubs was belangstel-
ling uit de aanwezigen om nader ken-
nis te maken.
 
Nóg een verrassend optreden
Om kwart voor vier was het tijd voor
het laatste optreden in de grote zaal.
De band van The Mummers onder
leiding van Marty van der Staak be-
staat uit negen muzikanten uit Best. Zij
spelen Keltische muziek en hingen hun
ballades en ritmische en opzwepende
nummers op aan het verhaal van de
arme Ierse landverhuizers die in de
19e eeuw noodgedwongen de boot
namen naar de nieuwe wereld: de
Verenigde Staten. De ontberingen die
ze leden en de teleurstelling over het
nieuwe land bracht hen uiteindelijk
weer terug naar Ierland. Er werd uit-
bundig voor ze geklapt en gefloten.
Een top-optreden! Mari Vervaart be-
dankte alle artiesten met bloemen.
Ook Wim Daniëls werd van zijn taak
als spreekstalmeester ontheven met
een mooie bos bloemen.

 
Natuurlijk was er nog iets te eten
 
Je zou zeggen: dat is al genoeg feest,
we zijn meer dan voldaan, maar nee.
Nu was er op verschillende plaatsen
op de tweede ring een aantal buffetten
met heerlijke hartige en zoete hapjes.
Ook de soep viel reuze in de smaak.

Een mevrouw vertelde dat ze al voor
de derde keer een kopje soep was
wezen halen…
Tijdens dit hapjesbuffet werd er gemu-
siceerd door het kwartet El Viento. Drie
heren en één dame met klarinet en
saxofoon. Tegen acht uur waren er al
enkele bezoekers naar huis gegaan.
Mari Vervaart kondigde de sluiting van
de bar en buffet aan en wenste ieder-
een een wel thuis. Het kwartet El
Viento speelde daarop “We’ll meet
again”, wat een prachtig besluit was
van deze geweldige middag.
 
Wat vond men er van?
 
Enkele reacties: Een geweldige mid-
dag! Goed verzorgd! De PVGE waar-
dig! Goede organisatie! Veel werk in
gestoken! Heerlijk gelachen met Wim
Daniëls en wat wist hij veel over Phi-
lips! Verrassend Peter Lusse als ge-
passioneerd zanger en zijn trio. Prach-
tig optreden van the Mummers! Goed
geregeld allemaal, ook met informatie
over het parkeren en zo! Lekkere soep
en broodjes voor iedereen zonder
lange wachtrijen! En wat héérlijk: ad-
vocaat met slagroom....dat was écht
feest! Ook een heel vriendelijke bedie-
ning! “Samen heerlijk gelachen!” En
daar doe je het allemaal voor.
 
De vrijwilligers van de werkgroep en
de meewerkende vrijwilligers hebben
een hele grote pluim verdiend! Al deze
reacties geven hun heel veel voldoe-
ning voor het harde werken van het
afgelopen half jaar.
 
Met dank aan Jolien Wiertz voor de
tekstbijdrage en foto’s

Interessant én inspirerend, zo hebben
de bezoekers het symposium in het
kader van het 75-jarig jubileum van de
PVGE op 9 juni 2023 in het auditorium
van de TU/e ervaren. “Uitdagingen en
perspectieven voor Ouderen in een
sterk veranderende samenleving”, zo
was het motto van het symposium
aangekondigd. En zo hebben de toe-
hoorders het ook ervaren, inspirerend
en hoopvol. Met voordrachten en dia-
presentaties van vijf ervaren, deskun-
dige sprekers kregen zij voor hun ko-
mende seniorenjaren een hart onder
de riem gestoken.
 
1. Het nieuwe pensioenstelsel
 
Rob de Brouwer beet de spits af met
meteen het moeilijkste onderwerp: het
nieuwe pensioenstelsel dat onlangs is
goedgekeurd door de Eerste en
Tweede Kamer. Een moeilijk onder-
werp omdat alle ouderenorganisaties
er zich de afgelopen jaren flink tegen
hebben verzet vanwege de grote on-
zekerheden. Toch zette de spreker het
nieuwe stelsel objectief uiteen: hoe het
zal gaan werken. De ambitie is een
waardevast pensioen, dus gecorri-
geerd voor inflatie. Voor iedereen komt
er een eigen persoonlijke pensioenpot.
Hij nam de misvatting weg dat het een
potje is, waar je zelf over gaat. Alle
potjes worden nog steeds beheerd
door de pensioenfondsen. Wel kun je
gaan aangeven hoe je het potje be-
heerd wil zien: de invaarbonus, het
percentage obligaties, respectievelijk
aandelen. Hij gaf daarvan voorbeelden
en deed zijn uiterste best om uit te
leggen hoe het werkt; met het ‘be-
schermingsrendement’ (= bij verande-
ring van de rente verandert het per-
soonlijk vermogen, maar blijft de uitke-
ring gelijk), het ‘projectierendement’
(= bepaalt het tempo waarin het potje
wordt leeggegeten), het ‘solidariteits-
rendement’ (heeft een dempend effect
op negatieve rendementen), en het
eindresultaat: het ‘overrendement’
oftewel de ruimte voor índexatie. Maar
hij eindigde zijn presentatie met een
onweerlegbare constatering: ’het kan
dooien en het kan vriezen’.
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sers van boven de 70.
Zij vormen 43% van alle verkeersdo-
den; het zijn vooral e-bikers. En voor
elke dode fietser zijn er 10 zwaarge-
wonden die in het ziekenhuis belanden
of op de spoedeisende hulp  en 100
lichtgewonden. Opvallend is dat de
meeste ongelukken vlak bij huis ge-
beuren. En ook het grote verschil tus-
sen de gemeenten in ZO-Brabant:
meer dan 2x zoveel ongelukken in
Oirschot en Deurne dan in Waalre en
Veldhoven. Als meest effectieve maat-
regelen voor een betere verkeersvei-
ligheid van fietsers noemde de spre-
ker:

•   een betere weginrichting, vooral
door scheiding van verkeers-
soorten

•   het gebruik van openbaar ver-
voer promoten en

•   het gebruik van een fietshelm.
Bent u een e-bikende senior en hebt u
nog geen fietshelm?  Ga er dan mor-
gen een kopen!
 
4. Digitalisering gezondheidszorg
 
Kees van Hee, emeritus-hoogleraar
computerwetenschappen TU/e, hield
een bevlogen betoog over de huidige
en toekomstige impact van digitalise-
ring op de gezondheidszorg. Dat is
begonnen met de komst van de
smartphone maar zal steeds ingrijpen-
der worden.
Het contact met de huisarts wordt
steeds meer digitaal. Met het systeem
Medicom kan men zelf afspraken
maken met de huisarts, een e-consult
hebben, herhaalrecepten aanvragen,
inzage hebben in het medisch dossier
en in lab-uitslagen. Daarnaast komen
er steeds meer PGO’s (Persoorlijke
Gezondheids Omgeving) in ziekenhui-
zen met inzage in het eigen dossier,
en ook voor specialisten en alternatie-
ve genezers.
Omdat senioren steeds ouder worden,
komen er meer chronische patiënten.
Die zullen zoveel mogelijk thuis wor-
den gevolgd en behandeld. Net als het
herstel na ziekenhuisbehandeling.
Online monitoring is de toekomst:
sensoren die allerlei lichamelijke
zaken in de gaten houden (hartslag,
ECG, bloedsuikerspiegel, zuurstofge-
halte, valdetectie) en die afwijkende
uitslagen doorgeven aan de huisarts of
specialist, die dan contact opneemt
met de patiënt. Ook komen geïmplan-
teerde sensoren, bijv. aan een pace-
maker en inslikbare sensoren voor
continu darmonderzoek.

 
2. De zorg voor senioren
 
Leo Bisschops, voorzitter van KBO
Brabant, begon met de vaststelling dat
de zorg voor senioren in de toekomst
flink onder druk komt te staan. Door
onder andere meer ouderen, minder
jongeren, gebrek aan zorgpersoneel,
stijgende zorgkosten, inkomensver-
schillen, minder geschikte woningen,
etcetera. Dat het steeds meer is toe-
genomen en verder zal toenemen liet
hij met cijfers en in grafieken zien. Zo
zal het aantal tekorten aan zorgmede-
werkers groeien van 5.000 nu naar
ca.14.000 over 10 jaar. Maar ook
schetste hij de mogelijke oplossingen
die zich aandienen: nieuwe technolo-
gische ontwikkelingen, meer buiten-
landers in de zorg, het kunnen blijven
doorwerken na pensionering zolang je
nog gezond bent (onze ‘nationale re-
serve’), beter aangepaste woningen
voor ouderen, meer gedeelde woon-
vormen (zoals ‘hofjes’), meer versprei-
de verpleeghuizen, en vooral: meer
mensen die het fijn vinden of zich ge-
roepen voelen om vrijwillig mantelzorg
te verlenen aan familie, kennissen en/
of buurtgenoten.
Ook benadrukte Leo Bisschops dat er
dicht bij huis, dus in elke wijk, voorzie-
ningen moeten komen waar mensen
worden geholpen. Het zijn nogal radi-
cale ontwikkelingen, maar die zijn vol-
gens de spreker onontkoombaar zijn.
Zijn ontboezemingen vormen een op-
roep aan senioren tot actie. Nog nooit
bleven zoveel oudere mensen nog
zoveel jaren gezond. Deze informele
kracht moeten we benutten. Het is niet
meer ‘er zijn voor senioren’, maar ‘er
zijn mét senioren’.
 
3. Mobiliteit en verkeersveiligheid
 
Jac Wismans, voorzitter van PVGE
Son en Breugel met wetenschappelij-
ke expertise op gebied van verkeers-
veiligheid, signaleerde de belangrijk-
ste trends met betrekking tot mobiliteit
van senioren en de gevolgen voor hun
verkeersveiligheid. Het meest opval-
lend is tegenwoordig de explosie van
het aantal verkeersslachtoffers, vooral
onder 75-plussers en de stijging van
fatale ongevallen. Het zijn niet de au-
tomobilisten, motorrijders, bromfiet-
sers of voetgangers maar vooral fiet-

Robotica in de zorg, zorgrobots en
operatierobots zullen snel het dreigend
tekort aan professionele zorg gaan
opvangen of een hulp voor hen en de
patiënt zijn.
Conclusie: we zullen steeds meer
jaren zelfstandig leven in redelijke
gezondheid.
 
5. Wonen in een zorgzame
    woonomgeving
 
Masi Mohammadi vertelde enthousi-
ast over wat er zal gaan veranderen in
onze woonomgeving bij vergrijzing, om
het zelfstandig wonen te bevorderen
met behoud van waardigheid en de
kracht van de senior. Zij vertelde over
haar bijdrage aan de DEEL Academy,
een nationaal samenwerkingsverband
tussen zorginstellingen, woningcorpo-
raties, burgerinitiatieven en kennisin-
stellingen.
Zij gaf voorbeelden van nieuwe woon-
vormen en ruimtelijke oplossingen
voor het bevorderen van sociale cohe-
sie en ‘samenredzaamheid’ vanuit een
inclusieve en wijkgericht benadering –
een woonomgeving als medicijn.
Technologie wordt vaak verkeerd
aangewend. In plaats van het huidige
zorgsysteem dat gebaseerd is op wat
er fout kan gaan, komt er een omge-
ving die zal uitdagen om te doen wat
men nog kan. Dus bijvoorbeeld liever
geen roltrappen. Wel kunnen sensoren
in de vloer mensen met een ‘zachte
hand’ leiden en begeleiden. Ook de
woonomgeving is belangrijk. Mensen
zullen worden uitgedaagd mee te
denken over de inrichting van hun
eigen woonomgeving en hoe te berei-
ken dat die het gemeenschapsgevoel
stimuleert.
 
Paneldiscussie
 
Na de voordrachten volgde een panel-
discussie, waarop de sprekers hun
mening gaven over de uiteenlopende
vragen bij het publiek. De antwoorden
waren zodanig, dat velen met vertrou-
wen en genoegen deelnamen aan de
nazit met een hapje en een drankje.
 
Met dank aan John Peeters voor zijn
tekstbijdrage
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Aanleiding voor ons gesprek is het 75-jarig bestaan van de
PVGE. 
 
Al snel blijkt dat onze voorzitter meer op de toekomst dan
het verleden is gericht. Symbolisch is de tafel waaraan we
zitten, officieel de balieruimte van het gemeentehuis maar
duidelijk met een ontmoetingsfunctie. Hij kijkt tevreden
terug op het verloop van het seminar (redactie: op 9 juni
2023 in de TU/Eindhoven ter gelegenheid van het 75-jarig
bestaan van de PVGE) waar vooral gesproken werd over
onze toekomst als senioren in de maatschappij en de rol
die wij daarbij zelf op ons kunnen/moeten nemen.
 
Er wordt veel gesproken over Vitale ouderen en Zelfstan-
digheid, tegelijk generaliserend over ouderen als kwetsba-
re groep.
 
"Hoe kijk jij daar tegenaan? "
 
"Niet pamperen, laat maar uitproberen en als het niet kan
samen een oplossing zoeken".
Hij verheugt zich al op ons eigen feestje, tevens open dag,
op 31 augustus aanstaande. 
 
"Ontmoeten staat centraal in onze vereniging" benadrukt
Wiel. "Belangenbehartiging is de tweede poot, die steeds
meer aandacht krijgt".
 
Ontmoeting was 75 jaar geleden dé reden om de PVGE op
te richten. Oorspronkelijk voor oud-Philips werknemers, 
inmiddels is ruim de helft afkomstig uit andere sectoren.
Je treft dus even zo makkelijk 55-plussers van ASML en
AKZO Nobel, als uit het onderwijs of de sociale sector.
 
De ruim 20 clubs vormen de basis, de meeste tellen 20 tot
30 leden. Van wandelen en koken tot computeren en
bloemschikken.
"Samen iets doen wat je leuk vindt en tussendoor gezellig
praten. Als vanzelf volgen dan ook contacten buiten de
cluburen. Ongeveer de helft van onze ruim 1550 leden in 
Veldhoven doet mee met zo’n club. Daarnaast kan iedereen
komen naar incidentele bijeenkomsten, zoals een lezing
of meegaan met een uitstapje. Zelf een club oprichten als
je hobby er niet bij zit kan natuurlijk ook. Wij helpen wel".
 
Hoe zit het met alle vrijwilligers?
 
Vrijwilligers zijn essentieel. Elke club bepaalt zelf waar en
hoe ze hun activiteit organiseren onder de PVGE-paraplu.
Ze krijgen een bijdrage vanuit de PVGE-contributie. Als
bestuur vragen we aan de (nieuwe) leden: "Wat kun je?
Wat wil je? En als je eens iets wilt doen, altijd welkom. Niet
vooraf obstakels opwerpen, gewoon doen en als er een
keer iets mis gaat zien we wel. Contact houden".
 
Je bent al 6 jaar als voorzitter aan de slag, dat is ook vrij-
willigerswerk. Je hebt jaren in het onderwijs gezeten onder
meer als sectiedirecteur HAVO/VWO op het Sondervick
College. Je hebt gewerkt met jonge mensen en leraren.
 

Je bent actief geweest in het bestuur van de tennisvereni-
ging en de Stichting Erfgoed (voorheen De Geheimen van
Veldhoven) en nog steeds in het Erfgoedhuis van
Veldhoven en het museum 't OudeSlot. Daarnaast blaas je
met je klarinet een aardig deuntje mee met de muziekband.
Voorzitter zijn van zo’n grote club is toch weer wat anders.
Zeker als je de belangenbehartiging met de gemeente via
de Seniorenraad  samen met KBO meetelt. Plus de regio-
nale contacten met onze zusterafdelingen en met de koepel
(totaal ongeveer 10.000 leden). Onderwerpen als wonen
en zorg worden dan niet geschuwd.
 
Wat is het leuke van voorzitter zijn? Hoe ben je in het bestuur
terecht gekomen?"
 
"Martin van der Woude, mijn voorganger, heeft me ge-
vraagd. Ik vind het prettig met mensen te praten, contact
hebben, niet op afstand. Het is leuk iets in beweging te
zetten, iets samen tot stand te brengen. Als onze mensen
tevreden zijn geeft dat voldoening".
 
"Wat is er nodig om mensen tot bloei te laten komen in de
vereniging?"
 
"Ruimte geven en contact houden. In feite geldt voor veel
mensen hetzelfde als voor onze voorzitter. De meeste
vrijwilligers zijn op enig moment gevraagd. Vaak geeft dat
net dat duwtje om de twijfelaar over de drempel te helpen.
De clubs zijn sterker door de uitbesteding van de ledenad-
ministratie, de website en Nieuwsflits. We zijn ook blij met
de gemeentelijke subsidie.  De penningmeester heeft een
systeem bedacht waardoor het financiële deel goed gere-
geld is. De kartrekkers in de clubs worden door dit alles
ontlast zodat zij zich bezig kunnen houden met hun favo-
riete activiteiten.
 
"Wat zou je zeggen tegen toekomstige bestuurders en
coaches van de clubs?"
 
"Vraag je nooit af hoeveel tijd iets kost, maar vraag je af:
Vind ik het leuk en hoeveel tijd wil ik er aan besteden?"
 
Hartelijk dank Wiel voor deze wijze slotwoorden en het
delen van je persoonlijke blik op onze prachtige Vereniging.
(Dit interview van Marina Heutinck is ook gepublilceerd in
De Veldpost van augustus 2023)

15Jubileum uitgave PVGE-V



De PVGE Veldhoven en Omstreken
werd op 1 januari 1984 opgericht. Onze
eerste voorzitter was de heer W.
Ganseman. Uit de notulen van de be-
stuursvergaderingen vanaf 1990 is het
beeld ontstaan van een professione-
le vereniging die haar zaakjes goed op
orde had en betrokken was bij een
breed scala aan sociale, culturele,
financiële en maatschappelijke onder-
werpen.

De leden van de PVGE zijn in clubs
georganiseerd. In de loop der jaren zijn
verschillende clubs ontstaan en som-
mige ook weer opgeheven.
In 1990 waren er 14 clubs actief, in
2024 is dit uitgegroeid tot 26. Het be-
stuur heeft in de jaren ‘90 bepaald dat
clubs kunnen starten als er minimaal
vijf leden zijn en er zich iemand als
coördinator of clubcoach op wil geven.

 
Om de interesses van de leden te
peilen zijn er regelmatig enquêtes ge-
houden. In 2024 heeft dat geleid tot het
opstarten van een schrijfclub. Voor
sommige clubs was er wel interesse,
maar hebben het toch niet gered. Voor
een schaakclub waren er slechts twee
geïnteresseerden, deze is dus niet
opgestart.

Andere gestrande initiatieven waren:
een hoedenmakersclub (drie deelne-
mers), een dansclub, een klus/repara-
tiegroep, een geocache-club en een
dartclub (helaas nog geen interesse).
 
Begin jaren ‘90 was er veel interesse
in personal computers en was er een
grote vraag naar computerlessen. De
computerclub had snel meer dan hon-
derd leden en moest zelfs opgesplitst
worden.

 
Bij de gymclub was de derde club in
1998 zo vol dat men een vierde club
heeft opgericht. Momenteel zijn er
weer drie gymclubs.

 
Helaas hebben we in de loop der jaren
ook afscheid moeten nemen van een
aantal clubs. Dat kwam doordat er te
weinig deelnemers waren of vanwege
onvoldoende begeleiding. Gestopt zijn
onder andere:

•   de koersbalclub
•   de midgetgolfclub en
•   de tennisclub.

De tennisclub is als zelfstandige club
buiten de PVGE verder gegaan.
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De PVGE Veldhoven is vanaf de
oprichting bij een veelheid aan lokale
activiteiten betrokken (geweest), zoals:
 

•   Organisatie van een breed scala
aan lezingen met computer- of
diapresentaties

•   Organisatie van meerdaagse
culturele reizen nadat het
centrale PVGE reisbureau werd
opgeheven

•   Bezoek aan leden van 85+; deze
trouwe leden vormen circa 25%
van het ledenbestand

•   Maatje zoekt maatje: maatje ge-
zocht voor leden die samen iets
leuks willen doen of alleen een
keertje gewoon willen bijkletsen

•   Ziekenbezoek met presentjes.
De vrijwilligers krijgen een kilo-
metervergoeding voor de buiten-
gebieden

•   Cursussen bij het Witgele Kruis:
“Beter omgaan met geheugen”,
een reanimatie- cursus en cursus
ouderenbegeleider, samen met
de KBO

•   Thema-avonden over eenzaam-
heid en stervensbegeleiding

•   Inrichten van een lectuurkast met
informatie in ‘t Tweespan voor
ouderen

•   Contacten met Vellig Verkeer
Nederland over mobiliteit voor
ouderen

•   Voordelig samen uit gaan eten.
De drankjes zijn dan wel voor
eigen rekening

•   Organiseren van een ledendag
met onder andere een Pubquiz

•   Culturele avonden in de Schalm
met bijvoorbeeld Marvilde toneel
of Aveto (gestopt)

•   Kerstvoorstellingen / Kerst-inns
in Koningshof met senioren-
orkest of Lichtstadkoor (gestopt)

•   Exposities van clubs en individu-
ele leden (is overgegaan naar de
open dagen)

•   Kortingen voor het bezoek aan
dans -, toneel - en muziek-
uitvoeringen in de Schalm     
(gestopt en nu weer opgestart)

•   Aanwezigheid en een presentje
bij een jubileum (gestopt)

De leden en vrijwilligers zijn het “goud”
van de vereniging. Met een groot
ledenaantal wordt de PVGE onder
andere bij de gemeente eerder
"gehoord” en kunnen de belangen van
de leden beter worden behartigd.
 
Een belangrijk deel van de aandacht
van de vereniging is dus gericht op het
werven en behouden van leden en
vrijwilligers.
 
Te denken valt aan:

•   organisatie van open dagen met
in het verleden exposities van
clubleden

•   aanwezigheid op lokale markten
op bijvoorbeeld de sportdag van
de gemeente Veldhoven en Veld-
hoven Gezond

•   artikelen en advertenties in loka-
le media zoals het Veldhovens
Weekblad, de Ahrenberger (ge-
stopt), Kabelkrant Veldhoven en
“Thuis in Veldhoven”

•   bijeenkomsten met nieuwe leden
•   een jaarlijkse vrijwilligersmiddag

met het uitreiken van de einde-
jaarspresentjes voor de coaches,
bezorgers, commissieleden en
het bestuur. Er is zelfs gedacht
aan leden die een dubbelfunctie
hebben….

In juni 2009 werd het 25-jarig jubileum
van de PVGE Veldhoven gevierd met
het motto: “Blijf sterk en actief”.
 
De feestelijkheden waren in De Ligt.
Voorzitter Jaap Blanken verwoordde
het toen zo:
 
“De gepensioneerden van deze tijd zijn
volledig anders dan hun ouders. Als je
vroeger met pensioen ging kreeg je
een leunstoel om lekker uit te kunnen
rusten. 
Opname in een bejaardenhuis was uit
gaan logeren in een hotel, waar je
opgediend  werd en zelf niets meer
hoefde te doen.

 
Nu zijn 65-plussers actieve mensen,
druk met kinderen en kleinkinderen,
maatschappelijk bewogen, bezig in
verenigingen en clubs. Het zijn actieve
sporters, klussers of hobbyisten. 
Dat spreekt me aan in de PVGE”.
 
Jaap is blij met zijn PVGE: het is een
kleinschalige, overzichtelijke vereni-
ging met veel  activiteiten. Hij vervolgt:
 
“Dankzij de inzet van vrijwilligers
kunnen de leden kiezen uit circa 25
clubs, waar leden samen bezig zijn en
gezelligheid centraal staat. 
 
Vrijwilligers zijn voor mij mensen die
kort en/of langlopende taken willen
doen binnen de vereniging. Het is niet
zo dat, als je ergens aan begint, je er
meteen levenslang aan vast zit. 
Capabele vrouwen zijn van harte wel-
kom.”
 
Zijn zorg was in 2009 de groter
wordende groep senioren die
aansluiting met de computer en het
internet missen en de weinig mobiele
senioren die een aangepast
reisaanbod nodig hebben.
 
Het feest was in De Ligt met ruim
vierhonderd dinergasten.
Een ontvangstcomité zorgde er voor
dat iedereen snel in de juiste stemming
kwam. Het groen van de PVGE kleurde
de zaal en de tafels.
 
Er was een welkomstwoord en een
toespraak van de voorzitter. Een
orkestje van drie personen speelde
muziek uit de jaren ‘40-’60 met vol-
doende meezingers. Een Barbershop-
kwartet trad ook nog op.
 
In de tussentijd werd genoten van een
voortreffelijk viergangen diner met een
goed glas en koffie met bonbon na
afloop. Een speciaal voor de PVGE
geschreven lied werd uit volle borst
meegezongen. Aan het einde was er
een huldiging voor de oprichter van de
PVGE Veldhoven, de heer W. Ganse-
man.

17Jubileum uitgave PVGE-V



Tot midden in de jaren ‘90 werden de
reizen door een eigen PVGE-reisbu-
reau georganiseerd. Alle leden uit de
hele regio Eindhoven konden zich voor
zo'n reis inschrijven. Het waren mas-
sale reizen op meerdere data vanwege
de grote vraag. Per reis moesten er
zelfs wel eens meerdere bussen wor-
den ingezet.
Het toenmalige bestuur deed zelfs een
oproep voor “busleiders”.

 
Vanaf 1997 organiseert de PVGE
Veldhoven de eendaagse- en meer-
daagse reizen in eigen beheer. Dit
gebeurt in nauw overleg met reisorga-
nisaties om alle reizen goed
gepland en uitgevoerd te krijgen.

De aandacht van de PVGE ligt
tegenwoordig op het gebied van zorg
en welzijn. In Veldhoven werd en wordt
onder het motto “samen staan we
sterk” nauw samengewerkt met
andere ouderen-organisaties als KBO
en ANBO. Eerst in het KAP (KBO,
ANBO en PVGE) overleg, daarna in
het voormalige Overleg Veldhovense
Ouderen-organisaties (OVO) en
tegenwoordig in de Veldhovense
Seniorenraad.  De PVGE Veldhoven
participeerde in “Veldhoven aan tafel”,
is steunlid van het Dementie-café
(SWOVE) en is deelnemer aan het
Dementie Overleg Veldhoven.
 
In de loop van bijna veertig jaar PVGE
Veldhoven zijn er veel onderwerpen de
revue gepasseerd:  pensioenen,
huisvesting, buurtbeheer,
buurtpreventie, vervoer, zorgnetwerk
Kempen, mantelzorg, eenzaamheid
problematiek, dementie, "Samen de
dag door", palliatieve zorg,
straatverlichting, cursussen, (EHBO,
ouderen ondersteuning), 50+ Fit.
De PVGE is nauw betrokken bij de
opstelling van het Veldhovense oude-
renbeleid.
 
De PVGE heeft een belangrijke rol
willen spelen bij de invoering van de
Wet Maatschappelijke Ondersteuning
(WMO) voor hulp en ondersteuning
aan oudere leden in het dagelijks
leven. De gemeente echter was
afhoudend en werkte niet echt mee.
Een verzoek voor raadpleging van
WMO specialisten werd niet
gehonoreerd en men had liever niet dat
we aanschoven bij de “keukentafel
gesprekken” om specifieke zorg voor
de leden te regelen. Was dit dan toch
een verkapte bezuinigingsoperatie?
 
De Hulp bij Belasting Aangifte (HUBA)
is nog steeds een gewilde service van
de PVGE.

Door het lidmaatschap van de PVGE
zijn de leden aangesloten bij de KNVG,
tegenwoordig KG (Koepel van
(Nederlandse Verenigingen van)
Gepensioneerden). Dit is een landelij-
ke organisatie die de belangen van de
senioren behartigt op het gebied van
pensioenen en inkomen.
De KNVG is actief met de verbetering
van de transparantie bij pensioenfond-
sen, overleg met de politiek en over-
heid en het maatschappelijk midden-
veld.
Gezien de oorsprong van de PVGE
wordt ook samengewerkt binnen het
verband van Philips-gepensioneerden
richting Philips Pensioenfonds, om
daar de belangen van betrokkenen te
behartigen.

Het clubblad "Conviaat"
 
De naam is een verbastering van “con-
vocaat” (afkondiging, bekendmaking)
en is te vertalen als "samen op weg".
Het blad is vanaf 1984 door het bestuur
van de PVGE Veldhoven zelf samen-
gesteld. Het verscheen tien keer per
jaar met 2-4 pagina’s. De secretaris
deed de lay-out en het typewerk werd
vond plaats op een simpele typema-
chine. Deze stond in het
Patronaatsgebouw in Zeelst en kon
gebruikt worden door alle
Veldhovense verenigingen.
 
Het blad werd door het bestuur op de
stencilmachine van de PVGE in
Eindhoven tot wel zeshonderd keer
zwart-wit afgedrukt, gevouwen, geniet
(linksboven in de hoek) en rondge-
bracht naar de bezorgers. Opsturen
per post was te duur.
 
Het clubblad mocht maximaal twee
A4-kantjes (op een vel) groot zijn met
een standaard indeling, tenzij er een
inschrijfformulier mee moest, dan was
een extra vel geoorloofd.
 
Er was een jaarlijks “rooster van af-
draaien” voor alle bestuursleden. Men
was er wel een hele dag mee bezig.
Om het werk te verlichten werd het
rondbrengen naar de bezorgers uitbe-
steed aan jongeren: eerst Michiel
Cijsouw en later Afke Verhagen (klein-
kind van een toenmalig bestuurslid).
 
De “Veldpost”
In 1997 werd een nieuwe naam voor
het clubblad gezocht bij het aantreden
van mevrouw Koorneef. Voorstellen
waren: Spreekbuis, Boodschappertje,
Veldpost en Nieuwskikker…
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De naam van het nieuwe clubblad werd
uiteindelijk "de Veldpost". De opmaak
werd verlevendigd met illustraties,
gedichtjes, puzzels en verhaaltjes. Er
kwam een serie artikelen over het re-
sultaat van de belangenbehartiging, de
activiteiten van de clubs, en een boek-
bespreking. Het formaat ging van 2-4
vel A4 naar een A5 boekje.
 
De samenstelling en opmaak van het
huidige veelkleurige, glossy clubblad
is tegenwoordig ondergebracht in de
Redactie- en PR-commissie. De op-
maak en lay-out software is voor alle
PVGE verenigingen gelijk en het druk-
ken is uitbesteed bij de firma Editoo.
 
De verspreiding van de Veldpost van
een centraal adres naar de bezorgers
wordt nog steeds (als traditie…) door
het bestuur verzorgd.
 
Nieuwsflitsen 
 
Naast het clubblad worden er tegen-
woordig regelmatig nieuwsflitsen per
email uitgestuurd. Het bereik is circa
95% van alle leden. Het blijkt een nut-
tig medium: na zo’n mail is er bijvoor-
beeld een massale opgave voor lezin-
gen of reizen.

Sinds de stopzetting van het blad "de
Schouw" worden er ook vanuit de
PVGE-Koepel nieuwsflitsen uitge-
stuurd met informatie over de zuster-
verenigingen van de PVGE
Veldhoven. De Veldhovense leden
kunnen aan het merendeel van deze
activiteiten deelnemen.
 
Onze website:  pvge.nl/veldhoven
 
De website van de PVGE Veldhoven
vervult een belangrijke rol in de com-
municatie met de leden en is een on-
derdeel van de overkoepelende PVGE
website. Waar er vroeger inschrijffor-
mulieren met de pen moesten worden
ingevuld en op een centraal adres
worden ingeleverd, kan men zich te-
genwoordig via de website inschrijven.
Dat scheelt een boel loop-, schrijf- en
(overtyp) werk…

Ieder jaar weet onze lezingen-coördi-
nator weer een mooi en divers lezin-
genprogramma samen te stellen. Een
breed scala aan onderwerpen komt
aan bod. Onze lezingen zijn open voor
zowel leden als niet-leden van onze
vereniging en vinden plaats in het
Buurthuis Zilst, voorheen het Patro-
naat. De kosten zijn twee euro per
persoon en je krijgt daar ook nog een
lekker kopje koffie of thee in de pauze
voor...
 
Gedurende het seizoen zijn er afwis-
selende lezingen met thema’s als:
Kunst en Cultuur, Techniek en
Wetenschap, Reisverhalen,
Geneeskunde, Geschiedenis en
Maatschappij.
 
Een selectie van onze onderwerpen uit
het recente verleden.

•   Verbonden levenslopen - Ton
Sliphorst

•   De Moraal en het Rijke Roomse
Leven - René Bastiaanse

•   De invloed van het internet op de
samenleving - Lout Bracke

•   De kunstenares Frida Kahlo -   
Erna Charbon

•   Het Alzheimer Enigma, Hoop op
Behandeling?  - Paul Luiten

•   De architecten van ASML - René
Raaijmakers

•   Klassieke cultuur is overal 
- Hans Teuwen

•   Het tapijt van Bayeux en de slag
bij Hastings - Frans Loos

•   De effecten van de stijging van
de zeespiegel - Ies Riseeuw

•   Bewegen en Gezondheid - Goof
Schep

•   Medische scans, van echo tot
MRI - Ludo Baghuis

•   De ontwikkeling van de gitaar in
de klassieke muziekwereld -
Glenn de Roo

•   Marianne von Werefkin - Erna
Charbon

Het runnen van de vereniging gebeurt
achter de schermen en is niet zo
zichtbaar voor de leden, die in clubs
georganiseerd zijn.
Het is veel “liefdewerk oud papier”,
maar essentieel voor een gezonde
vereniging. Ook              bij de PVGE
geldt: “regeren is vooruitzien”.
Hier volgt een blik achter de schermen
van wat er zoal gebeurt:

•   Het houden van een jaarlijkse
algemene ledenvergadering ALV.
Hier was begin jaren ‘90 niet zo’n
belangstelling voor. In 1994
waren slechts 31 leden aanwe-
zig, mogelijk door het slechte
weer… Men had destijds de ALV
als experiment gecombineerd
met de nieuwjaarsbijeenkomst
met hapjes en drankjes en een
themamiddag over “thuiszorg”.
Dit experiment was maar een kort
leven gegund

•   Het organiseren van de jaarlijkse
nieuwjaarsreceptie in nauwe
samenwerking met de
evenementencommissie
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•   Het beheer van de  geldelijke
middelen. Een grote uitgavepost
is de huur van de
verschillende accommodaties zoals
de Ligt, Buurthuis Zilst, en 't
Tweespan.    Naast de contribu-
tie van de leden is de subsidie
van de gemeente Veldhoven een
grote inkomstenbron

•   Afstemming en coördinatie met
coaches in het clubcoaches
overleg

•   Overleg met de overkoepelende
PVGE vereniging en andere
PVGE zuster- verenigingen

•   Afvaardiging naar de
Verenigingsraad  (VR), de ‘raad
van commissarissen’ van de
PVGE.

In de verslagen van het bestuur van
onze vereniging vanaf 1990 zijn een
aantal opmerkelijke zaken opgete-
kend:
 
In 1990 was er in het bestuur een dis-
cussie of de PVGE een rol had in de
omgang met de ontslagen medewer-
kers bij de reorganisatie van Philips, -
genaamd "Centurion", door Jan
Timmer. Er is vanuit de PVGE geen
verdere actie ondernomen. De verwe-
venheid met “het concern” was toen
nog sterk aanwezig maar is later hele-
maal losgelaten.
 
Er is in de loop der tijd een verschui-
ving in rollen en functies in het bestuur
geweest. In de jaren '90 werd het  be-
stuur bijvoorbeeld uitgebreid met een
tweede secretaris en een tweede pen-
ningmeester. Het was toen noodzake-
lijk omdat al het werk achter de scher-
men ook door het bestuur werd uitge-
voerd.
 
Bij het 10-jarig bestaan op 11 novem-
ber 1993 moesten de clubs de helft van
hun budget terugstorten voor de orga-
nisatie van een feest en culturele
avond. Tegenwoordig hebben alle
PVGE verenigingen een centrale 
financiële- en ledenadministratie.
 

Vervolg van de weetjes...
 
Overal waar mensen in clubs en in de
vereniging samen moeten en willen
werken kan de emotie wel eens hoog
oplopen. Begin jaren '90 is er zelfs een
bestuurslid afgetreden.
 
In 1993 was er een discussie over de
zwaarte van de gym: in een brief naar
het bestuur werd hier aandacht voor
gevraagd. Het is niet bekend of de gym
lichter werd. Tegenwoordig zijn er
naast de opbouw van een basis-
conditie, spelactiviteiten zoals
badminton en yoga opgenomen.
 
Er was de nodige discussie in het
bestuur wat te doen bij de aanmelding
van het duizendste lid van de PVGE
Veldhoven in 1998.
Mevrouw Zeestraten was de gelukkige
en werd uiteindelijk met een bloemetje
in de ALV gehuldigd.
 
Op 6 januari 2009 vond de inschrijving
plaats van de familie Van Strien en
werd de mijlpaal van 1500 leden ge-
passeerd.
 
De muntjes voor hapjes en drankjes na
de afloop van de ALV midden jaren ’90
moesten wel voorafgaand aan de
vergadering verstrekt worden en niet
achteraf voor de “slimmeriken” onder
de leden die alleen voor de borrel
kwamen…
 
In 1999 was er een oproep aan de
leden om mee te gaan naar Den Bosch
en te demonstreren tegen de
dreigende annexatie van Veldhoven
door Eindhoven. Dit had succes: er
waren voornamelijk Veldhovense 
ouderen die met bussen gratis werden
vervoerd naar het Provinciehuis. Het
protest had een overwegend vrolijk
karakter. Gelukkig is de annexatie niet
doorgegaan
 
Na afloop van het 25-jarig jubileum in
de Ligt waren er verschillende jassen
“kwijt” of verwisseld. De markantste
oproep in de Veldpost was:
"Vermist: Jas maat 46,
achtergebleven: maat 38".
 
Het bestuur vond het vervelend dat een
aantal (oudere) leden achter het net
viste voor het 25-jarig jubileumfeest.
Als “goedmakertje” kwam er een
gezellige paasbrunch voor ruim vijftig
“teleurgestelde” leden.

Ook nu was er een vrolijke noot met
een paar ondeugende verzen over
Adam en Eva en vijgenbladeren...
 
Bij het eindejaarspresentje kun je het
blijkbaar ook nooit helemaal goed
doen: het bestuur moest wel eens een
ingediende brief over de kwaliteit
“behandelen”.
De standaard boterletter en kerstkrans
zijn niet veel later ingeruild voor een
kerstpakket.
 
Voor het Veldhovense feest ter gele-
genheid van het 75 jarig jubileum
waren er circa negentig leden die niet
via mail ‘bereikt’ konden worden, en
dus mogelijk niet deel konden nemen
aan de festiviteiten. Voor hen zijn er
aparte brieven
gemaakt die per post moesten worden
verstuurd. Er is zelfs een aparte post-
zegel voor ontworpen. Men kon zich
met handgeschreven inschrijfformulier
of met een telefoontje alsnog bij de
secretaris aanmelden.
 

Ter gelegenheid van het 25-jarig
jubileum werd de toenmalige
voorzitter, de heer Blanken, gevraagd
wat volgens hem de PVGE in je leven
kan betekenen. Zijn antwoord was:
“Het leven leuker maken”
 
Ter gelegenheid van het 75-jarig jubi-
leum van de PVGE werd een speciaal
logo ontworpen.
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Donderdag 31 augustus was de aangewezen dag voor de
PVGE afdeling Veldhoven om het 75-jarig jubileum van de
PVGE te vieren. Vanaf 14.00 uur was er een informatie-
markt en open dag in de Ligt en vanaf 19.30 uur een feest
in 't Witven.
 
Informatiemarkt
 
Ontmoetingscentrum de Ligt werd door de jubileumcom-
missie omgetoverd tot een marktplein met informatie--
stands over de activiteiten van de 23 clubs die we rijk zijn.
Op basis van een gedegen voorbereiding was het die dag
een kwestie van het uitvoeren van het plan. Vanaf 11.00
uur werden de tafels geschikt in de grote zaal, de PVGE
vlaggetjes opgehangen, de ballonnen opgepompt en opge-
hangen en werd de welkomstkraam opgebouwd en inge-
richt.  Voor de gelegenheid waren er strandvlaggen bij de
ingang geplaatst om duidelijk te maken waar het allemaal
te doen was. Iedere club had een eigen logo en werd uit-
gerust met nieuwe promotie folders.
 
In de lokale media was de nodige aandacht aan de open
dag gegeven en vanaf 14.00 uur stroomden de bezoekers
binnnen. Onze gastvrouwen verwelkomden iedereen per-
soonlijk met consumptiebonnen. De hele middag was het
gezellig druk. De grote blikvanger was een overzichtspre-
sentatie van allerhande activiteiten van de PVGE zoals
wandelen, reizen, sporten, maar ook over de historie van
de PVGE. Naast het inwinnen van informatie kon men zelf
actief bezig zijn met bridgen, rikken, biljarten, darten en
jeu-de-boules.
 
De coaches en clubleden konden veel belangstellenden
enthousiast te woord staan. Aan het eind van de dag stond
de teller op 25 nieuwe leden! Ook was er een aantal leden
geïnteresseerd in darten en mogelijk is dit het begin van
een nieuwe club…
 
We kregen die middag ook bezoek van een journalist en
fotograaf van het Eindhovens Dagblad. De dag daarop
werden we verrast met een leuk en informatief artikel over
onze 75-jarige vereniging.
 
Leny van de Moosdijk van de Soosclub schreef: “Wat een
geweldige dag hebben we – ook namens mijn 2 zussen –
mogen beleven met het 75-jarig jubileum. Veel nieuwe
mensen van de club ontmoet.  Geweldige organisatie”.
 
 
Feestavond 
Partycentrum 't Witven was die avond het decor van een
groots feest. Hoewel het er eerst naar uitzag dat we veel
leden op de reservelijst teleur moesten stellen, konden we
uiteindelijk iedereen die zich had opgegeven welkom heten.
Rond half acht stond er al een aardige wachtrij voor de
ingang. Ook nu konden onze gastvrouwen iedereen per-
soonlijk welkom heten en een lotje overhandigen voor een
loterij. “His masters noise”, de band van onze voorzitter Wiel
Berden, speelde een groot deel van de avond evergreens
en meezingers, en zorgde voor een gezellige sfeer.

 
Na het welkomstwoord van de ceremoniemeesters Ineke
Suijs en John Rooijakkers was het woord aan onze voor-
zitter. Hij was vooral trots op onze bloeiende vereniging met
zo’n 120 vrijwilligers.
 
Meesterverteller Arnout Meester van de Veldhovense
Vertelclub (VerVe) was uitgenodigd om zijn visie op onze
vereniging te geven. Hij zag drie kenmerken die ons als
vereniging binden:

•   De vrijwilligers die het echte werk doen en de kar in
de clubs trekken

•   De zorg voor en met elkaar met onder andere hulp en
bezoek aan ouderen

•   De verbondenheid en samenwerking in de vele clubs
 
Aan de hand van drie verhalen en een anekdote schetste
hij het verleden, heden en de toekomst van onze vereniging.
De zaal luisterde ademloos naar zijn verhalen over de
binnenschipper van Kinderdijk, de “Hill of crosses” en het
verhaal over de vergeten naam van een Afrikaanse won-
derboom. Hij zag een rooskleurige toekomst als we onze
kernwaarden blijven koesteren. De opname is op onze
website te beluisteren.
 
Daarna was het tijd voor een gelegenheidsorkest, bestaan-
de uit een tiental muzikale leden uit Veldhoven. De inge-
studeerde liedjes werden enorm gewaardeerd en uit volle
borst meegezongen. Ook de dansvloer werd veelvuldig
opgezocht. Als verrassing was er een loterij met giften van
onze sponsoren en enkele Veldhovense bedrijven.
 
De catering was prima verzorgd. Iedereen mocht in ver-
schillende rondes exact één versnapering tot zich nemen:
we zijn niets tekort gekomen...
 
Cees de Bekker had voor de gelegenheid een lied geschre-
ven op de wijze van Ronnie Tober’s "meisje met het kuiltje
in haar wang: Rosemarie".
 
Ook op deze avond kende gezelligheid geen tijd en liep het
feest naar een hoogtepunt. Ons oudste lid Piet Admiraal
kwam naar voren en sprak de afsluiting met het dankwoord
uit. Op geheel eigen wijze had hij dit een ouderwetse
rooms-katholieke litanie verpakt, hetgeen bij menigeen een
glimlach opleverde. Enthousiast en voldaan keerden de
feestgangers om 23.00 uur weer huiswaarts en kon de ju-
bileumcommissie de zaal weer opruimen.
 
Cor van de Wildenberg stuurde na afloop een bedankje dat
alles samenvatte: “Dank je wel voor die ontzettend mooie
avond. Wat hebben we genoten. Wat was het goed ver-
zorgd. Wat hebben we gebuurd. Complimenten van ons.
Wat ben ik blij dat ik van zo’n club lid mag zijn.”.
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Na een intensieve voorbereidingsperi-
ode van ongeveer een half jaar was het
donderdag 4 juli 2024 dan eindelijk
zover. Het organisatieteam was al
vroeg in De Schalm aanwezig en druk
in de weer met soundchecks van de
bands, slingers ophangen, aanmeld--
tafels in orde maken, banners en
beachflags opstellen, bewegwijzering
aanbrengen, barkrukken in de foyers
plaatsen, zitjes in de Lindenzaal
creëren enz.

 
Om precies 13.15 uur kon het ont-
vangstcomité de 400 gasten ontvan-
gen. Na de toegangscontrole werden
ze voorzien van consumptiemuntjes
voor die dag. Gelukkig verliep dat alle-
maal soepel. Iedereen straalde wel uit
dat men zin in een feestje had. Met een
lach werden de door het bestuur uitge-
deelde glazen Prosecco aangenomen.
Exact om 13.45 uur gingen de deuren
van de Grote Zaal open en mocht
iedereen een plaatsje zoeken.
De dagpresentatoren Ineke Suys en
Peter Mollen mochten het jubileum-
feest aftrappen en in goede banen
leiden. 

 
Onze voorzitter Wiel Berden was trots
en vertelde dat het heel goed gaat met
onze vereniging. Elke maand opnieuw
mogen we nieuwe leden verwelkomen.
Alle PVGE clubs bruisen van de acti-
viteiten. Grote, club overstijgende,
evenementen worden georganiseerd
en bevestigen dat mensen zich graag
aansluiten bij de PVGE.

De Veldhovense Wethouder Huub
Stroeks kwam als tweede spreker aan
het woord. Het was hem opgevallen
dat wij als seniorenvereniging erg ac-
tief en innovatief zijn bij het organise-
ren van allerlei activiteiten. Tot slot
nodigde deze sympathieke wethouder
ons allemaal uit om bij hem thuis op de
koffie te komen met als tegenprestatie
dat je zelf ook weer mensen bij jou thuis
op de koffie uitnodigt. En mooi initia-
tief. 
 

In de Grote Zaal waren er die middag
een drietal optredens. Onze PVGE-
huisband had goed geoefend voor dit
evenement en dat was ook goed te
horen. Het gekozen repertoire kwam
met de twee nieuwe zangeressen
goed uit de verf.
 

De tweede band ‘De Zjoem’ speelde
feelgood folk-muziek uit de Kempen.
Bij optredens van deze band draait het
vooral om muzikale vrolijkheid en
humor. En dat alles met een onverval-
ste Brabantse tongval. Zo zorgden zij
voor een glimlach op de gezichten van
het publiek.
 

De derde band ‘The Fashions’, met
onze eigen gitarist Gert Boogerd,
speelde muziek uit de jaren zestig,
zeventig en tachtig. Dit bracht de
dansliefhebbers op de vloer.

 
De Lindenzaal was ingericht met leuke
zitjes en bood een alternatief program-
ma. Er was een doorlopende fotopre-
sentatie van activiteiten van de PVGE
en er waren enkele leuke films over
Veldhoven. Alles bewust zonder geluid
zodat iedereen gezellig met elkaar kon
praten.
 
In de foyer kon men bijkletsen, een
drankje krijgen en een lekker hapje
scoren bij een van de marktkraampjes.
Als je dat wilde kon je daar door een
fotograaf ‘ingelijst’ worden. 

 
Na het tweede optreden van ‘Zjoem’
mochten ‘the Fashions’ het feest afslui-
ten en kon je met een leuke danspart-
ner nog even lekker ‘swingen’.
Tegen 18.00 uur was het feest afgelo-
pen. De presentatoren bedankten ie-
dereen heel hartelijk voor hun komst
naar dit geweldige feest.  Het deed de
organisatie erg goed om te horen dat
iedereen het zo leuk had gehad.

 
Het jubileumfeest werd mogelijk ge-
maakt door de inzet van een team
enthousiaste vrijwilligers en onze
sponsor ASML. Dankzij een financiële
bijdrage van onze Veldhovense multi-
national waren wij in staat om dit feest
in deze perfecte ambiance en met een
mooie entourage te vieren.

22 De Veldpost



Bronnen
o  oude brochures uit de zeventiger
jaren van de PVGE-Koepel
o  historie van de PVGE uit De
Schouw, editie Januari 1988
o  informatie uit de bestuursverslagen
PVGE Veldhoven vanaf 1990
o  gesprekken met de heren Blanken,
Smaal en van den Berg voor de histo-
rie van de PVGE Veldhoven
 
Dank aan
o  Monique Vervest en Jenneke     
Meesters voor het redigeren van de
teksten
o  Gert Boogerd voor de voorplaat
o  Jolien Wiertz en John Peeters voor
de verslagen van het 75-jarig jubileum-
feest en het bijbehorende symposium
in de TU/e
o  speciale dank aan de dames Vrijhof
en Bruens van de PVGE Koepel voor
het beschikbaar stellen van oud (foto)-
materiaal.

Een oude traditie werd tijdens de Veldhovense editie van
het 75-jarig jubileumfeest van de PVGE in ere hersteld.
Cees de Bekker had uit eigen initiatief een liedje gemaakt
op een melodie van Ronnie Tober: "Wie is toch dat meisje
met dat kuiltje in haar wang - Rosemarie".

Wie is toch die club die zoveel dingen voor ons doet :
P-V-G-E
't Houdt ons zo goed bezig en dat doet ons allen goed:
P-V-G-E
Vijf en zeuv’tig jaren lang in voor- en tegenspoed: P-V-G-E
Dús jij bent voor ons het ideaal ide-ideaal, ide-ideaal
De mooiste club met zoveel ideaal, voor ons allemaal.

Bridgen, rikken, bloemen schikken, dans en gym en zang:
P-V-G-E
Wand'len, fietsen, jeu-de-boules, het houdt ons aan de
gang: P-V-G-E
Altijd volop bezig zijn dat is van groot belang: P-V-G-E
Zó ben jij ons ide-ideaal ide-ideaal ide-ideaal
De mooiste club met zoveel ideaal, dank van allemaal.
 
W ’gaan nu verder met die club die zoveel dingen doet:
P-V-G-E
Altijd nieuwe plannen zo de toekomst tegemoet: P-V-G-E
Samen naar de honderd jaar op weg vol goede moed: 
P-V-G-E
Dán ben jij nog steeds ons ideaal ide-ideaal, van ons alle-
maal
Je blijft de mooiste club van allemaal, da’s toch ideaal!

Dit overzicht is samengesteld door Ben
Kumeling uit beschikbaar gesteld
materiaal en is niet bedoeld als een
historisch verantwoorde beschrijving
van de PVGE.
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